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Protokół nr 63/2023 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 19 października 2023 r. w godz. od 16:00 do 17:30 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji  

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki  

4. Sylwester Cimochowski  

5. Anna Ruszewska  

6. Łukasz Wojno  

 

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta  

2. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta  

3. Anna Cyran – Skarbnik Miasta  

4. Bogumiła Ołów – p.o. Naczelnika Wydz. Podatków i Opłat 

5. Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów 

6. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia  

7. Marcin Szypulski – Naczelnik Wydz. Gospodarki Komunalnej i Nadzoru 

Właścicielskiego  

8. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury  

9. Maria Metelska – Zastępca Dyrektora MOPR w Suwałkach  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej powitał zebranych i 

powiedział, że porządek posiedzenia został przesłany do radnych wraz z materiałami.  

 

Więcej uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 62/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 września 2023 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr LI/665/2022 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych  

oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta Suwałki. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za 

przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie 

gminy Suwałki. 
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5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji 

mieszkaniowej  

i inwestycji towarzyszącej  w rejonie ulicy Grunwaldzkiej i Stefana Batorego 

w Suwałkach. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego: ulicą Sejneńską, granicami administracyjnymi 

Miasta Suwałk, rzeką Czarną Hańczą oraz granicami działek o numerach:  

24774 i 24780.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 

nieruchomości  

na 2024 r. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych na 2024 r. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2023 rok. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

11. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 62/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 września 2023 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że chodzi o zagospodarowanie 

środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, które pochodzą z 

niewydanych i zwróconych środków z Powiatowego Urzędu Pracy. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych                               

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr LI/665/2022 Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych 

oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta Suwałki. 

– Projekt umowy stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że projekt uchwały zakłada 

wydłużenie godzin funkcjonowania przewozu osób niepełnosprawnych z obecnie 

obowiązujących: 7.00- 15.00 do 7.00- 17.00. Taka zmiana podyktowana jest analizą 

przewozów świadczonych w ramach projektu door-to-door, która wykazała, że największe 

zainteresowanie przedmiotowymi przewozami było w godzinach 7.00 - 17.00. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem umowy: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr LI/665/2022 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie przewozu osób 

niepełnosprawnych oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta 

Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za 

przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie 

gminy Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił pokrótce projekt uchwały.  

Jak powiedział zmiany wprowadzane od wielu lat przez Miasto zmierzają w kierunku 

zeroemisyjności i zrównoważonej mobilności. Jednym z rozwiązań możliwym  

do wprowadzenia w mieście jest współpraca z innymi przewoźnikami, w celu integracji usług 

przewozowych dla podróżnych korzystających z różnych form transportu. Dodał, że idea jest 

taka, aby integrować usługi, tj. nieodpłatne korzystanie z autobusów komunikacji miejskiej 

przez podróżnych, przyjeżdżających do Suwałk pociągiem POLREGIO, na godzinę zegarową 

przed odjazdem pociągu lub godzinę zegarową po przyjeździe pociągu. Powiedział, że z tym 

pomysłem wiąże się integracja godzin przyjazdu POLREGIO z odjazdem autobusów 

miejskich.  
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Podkreślił, że po uchwaleniu takiego rozwiązania można uzyskać dodatkowe punkty przy 

staraniach się o środki z funduszy europejskich dla Polski Wschodniej.  

Dodał również, że w związku z uwagą zgłoszoną podczas Komisji Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa, po analizie została podjęta decyzja o zmianie terminu wejścia w życie 

uchwały z 1.01.2025 r. na 1.07.2024 r. Dodał, że taka poprawka zostanie wniesiona do 

projektu uchwały.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

opłat za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na 

terenie gminy Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji 

mieszkaniowej i inwestycji towarzyszącej  w rejonie ulicy Grunwaldzkiej i Stefana 

Batorego w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury powiedziała, że w ustaleniach 

planu jest zabudowa jednorodzinna z drogą dojazdową, jednak zgodnie ze specustawą można 

złamać plan i zastąpić go tego typu uchwałą, która pozwoli inwestorowi na realizację 4 

budynków wielorodzinnych 3-kondygnacyjnych.  

Dodała, że uchwała i ustawa mają ułatwiać realizację inwestycji mieszkaniowych dla 

przedsiębiorców.    

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia lokalizacji 

inwestycji mieszkaniowej i inwestycji towarzyszącej  w rejonie ulicy Grunwaldzkiej 

i Stefana Batorego w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6  
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Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego: ulicą Sejneńską, granicami administracyjnymi 

Miasta Suwałk, rzeką Czarną Hańczą oraz granicami działek o numerach: 24774 i 

24780.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury wyjaśniła, że ten teren ma 

obowiązujący plan a zastąpienie go jest związane z koniecznością wpisania farm 

fotowoltaicznych i innych OZE. Dodała, że uwag do tego planu nie było. 

 

Jacek Roszkowski zapytał o ocenę środowiskową. Dopytał również o zapis dotyczący 

ograniczeń wysokościowych dla tego typu inwestycji.  

 

Małgorzata Włoskowska wyjaśniła, że w zależności od wielkości farmy może być 

wydawana decyzja środowiskowa albo nie. Określają to również odpowiednie przepisy. 

Dodała, że nie jest to inwestycja szkodliwa dla środowiska.  

Jeśli chodzi o ograniczenia wysokościowe powiedziała, że są one określone - wysokość 

budynków do 16 metrów a zabudowy innej niż budynki tzn. instalacji i urządzeń 

technologicznych. Dodała, że żaden z istniejących tam budynków nie ma 16 metrów, są wiele 

niższe, w granicach 10-12 metrów.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego: ulicą Sejneńską, granicami 

administracyjnymi Miasta Suwałk, rzeką Czarną Hańczą oraz granicami działek o 

numerach: 24774 i 24780. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 

nieruchomości na 2024 r. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Bogumiła Ołów – p.o. Naczelnika Wydziału Podatków i Opłat wyjaśniła, że proponuje się 

podniesienie stawki podatku od nieruchomości na 2024 r. o ok. 15% tyle, ile wynosi wskaźnik 

inflacji za pierwsze półrocze 2023 r. w stosunku do 2022 r. Zaznaczyła, że proponowane 

stawki nie przekraczają stawek maksymalnych określonych przez ministra finansów.  

Zaznaczyła również, że została przeprowadzona symulacja wzrostu podatku o ok. 15% dla 

przeciętnego mieszkania o powierzchni ok. 50m², gdzie w skali roku jest to wzrost o ok. 10 zł. 
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Wzrost dla domu jednorodzinnego o powierzchni ok. 120 m² został oszacowany na ok. 63 zł 

w skali roku.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta dodała, że trzeba zwrócić uwagę na to, że stawki dotyczące 

działalności gospodarczej są znacznie wyższe niż te dotyczące budynków mieszkalnych czy 

gruntów pozostałych. Tutaj wskaźnik 15% daje również większy wzrost. Dodała, że tam, 

gdzie są budynki wielkopowierzchniowe niewątpliwie przełoży się to na znacznie większy 

wzrost z tytułu podatku od nieruchomości.  

 

Bogumiła Ołów – p.o. Naczelnika Wydziału Podatków i Opłat uzupełniła, że ewentualna 

podwyżka będzie skutkowała wzrostem dochodów w przyszłorocznym budżecie miasta o 

ponad 7,6 mln zł.  

 

Andrzej Turowski zapytał, jak kwota jest przewidziana na podwyżki dla nauczycieli i 

pracowników sfery budżetowej na przyszły rok.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta odpowiedziała, że z szacunków wynika, że w związku ze 

wzrostem płacy minimalnej z budżetu należy wyasygnować 9,5 mln zł. I tutaj, podwyższenie 

podatku o 15% nie zabezpieczy chociażby tych potrzeb. Dodała, że jeśli chodzi o 

podwyższenie płac pozostałym pracownikom, to kolejne 7 mln zł, aby zapewnić 

podwyższenie przynajmniej na poziomie 12%. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że decyzja o podnoszeniu 

podatków od nieruchomości jest co roku trudna do podjęcia. Podkreślił, że trzeba mieć 

świadomość, że płaca minimalna wzrasta o 20% i nie jest to decyzja samorządu, jednak trzeba 

się do niej dostosować i znaleźć potrzebne środki. Podkreślił, że trzeba zarezerwować 

również środki na podwyższenie płac pozostałych pracowników, ponieważ od 2-3 lat 

wynagrodzenia się spłaszczają i trudno utrzymać pracowników o wysokich kwalifikacjach 

bez znaczących podwyżek.   

Powiedział, że oprócz tego w budżecie są potrzebne środki na media, obsługę długu 

publicznego, inwestycje, remonty itd. a decyzja o podniesieniu podatków jest trudna, ale 

niezbędna.  

 

Łukasz Wojno powiedział, że mieszkańcy mają podwyżki na każdym kroku – media, woda, 

czynsz itd. Zapytał, jakie są minimalne stawki podwyżki podatku oraz jakie są stawki 

maksymalne. Dopytał również, jak wygląda sprawa przyszłorocznego budżetu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta powiedziała, że w przypadku podatku od nieruchomości nie 

ma minimalnej granicy, natomiast w przypadku podatku od środków transportowych 

określone są zarówno stawki minimalne jak i maksymalne i trzeba się w tym przedziale 

zmieścić. 

Jeśli chodzi o stawki maksymalne podatku od nieruchomości wyjaśniła, że jest to sprawa 

indywidualna, ponieważ w poszczególnych przedmiotach opodatkowania będą to różne 

procenty. Jak powiedziała, z szacunków wynika, że gdyby przyjąć stawki maksymalne to do 
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budżetu wpłynęłoby ponad 10 mln zł, więc wynika z tego, że do maksymalnych stawek jest 

jeszcze daleko.  

Podkreśliła również, że sprawdziła, jak kształtują się stawki podatkowe w innych miastach. 

Okazuje się, że w większych aglomeracjach jest tendencja do określania poziomu stawek 

maksymalnych.  

Jeśli chodzi o przyszłoroczny budżet, Anna Cyran powiedziała, że trwają nad nim prace. Jak 

powiedziała, brakuje jeszcze części danych np. dotyczących dochodów, więc m.in. od kwestii 

wysokości podatków zależeć będzie kwestia wydatków. Zaznaczyła, że budżet powinien się 

równoważyć, bo w innym wypadku jest deficyt, który należy pokryć, a odbywa się to głównie 

poprzez kredyty.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta przywołał kwoty, jakie miasto wydaje na 

oświatę i jakie subwencje otrzymuje. Różnica między wydatkami a subwencją wynosi ok. 100 

mln zł, które trzeba dołożyć z własnych środków.  

 

Bogdan Bezdziecki dopytał czy przywoływane 9,5 mln zł na płace minimalne obejmuje dwie 

podwyżki tej płacy i czy w trakcie roku nie będzie trzeba procedować kolejnej uchwały 

dotyczącej podwyżki podatków.   

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta powiedziała, że w szacunkach ujęty jest cały rok, a więc 

dwie podwyżki płacy minimalnej. Jeśli chodzi o uchwały podatkowe powiedziała, że podatki 

można podnieść tylko raz w roku.  

 

Bogdan Bezdziecki zapytał, jaki jest odsetek pracowników jednostek miejskich, którzy 

otrzymują minimalne wynagrodzenie.  

 

Łukasz Wojno powiedział, że niedługo ciężko będzie znaleźć specjalistów do pracy, jeśli te 

płace nie będą wyższe. Następnie zapytał, czy nie udałoby się znaleźć środków finansowych 

w innych sferach, aby nie trzeba było podnosić podatków, ponieważ mieszkańcy dostają 

podwyżki z każdej strony. Dodał, że Ugrupowanie „Mieszkańcy Suwałk” wstrzyma się 

podczas głosowania nad projektem uchwały, natomiast do sesji sprawę jeszcze przeanalizuje.  

 

Anna Ruszewska powiedziała, że w dniu dzisiejszym będzie „za”, jednak sprawę również 

przemyśli jeszcze do dnia sesji.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta przypomniał, że rok temu został powołany 

zespół ds. oszczędności i różne rozwiązania były wówczas wdrażane w jednostkach miejskich 

m.in. dotyczące oświetlenia obiektów sportowych. Powiedział, że miasto jest w takim 

momencie, że nie ma gdzie robić już cięć wydatków. Jedocześnie zaznaczył, że zarówno w 

Urzędzie Miejskim, jak i w jednostkach miejskich dochodzi do spłaszczenia wynagrodzeń.   

 

Sylwester Cimochowski powiedział, że ta decyzja nigdy jeszcze nie była taka trudna, bo póki 

gospodarka szła do przodu, to przedsiębiorcy dawali radę płacić wyższe stawki. Teraz – jak 

podkreślił – wszystkie kolejne podwyżki mediów są dla nich trudne do opłacania, poza tym 
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od stycznia przestaje obowiązywać tarcza, więc będzie to jeszcze trudniejsze. Dodatkowo 

przedsiębiorcy również muszą podnieść płace minimalne. 

Podkreślił, że według niego, jeśli rok jest kryzysowy, trzeba się zastanowić nad rezygnacją z 

inwestycji.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że od dwóch lat Miasto 

boryka się z wysokością wpływów z PIT, gdzie rekompensaty są o wiele niższe od 

spodziewanych wpływów. Powiedział, że inwestycje można zatrzymać, ale trzeba 

zdecydować które z nich odłożyć w czasie. Dodał, że Miasto próbuje miarkować podwyżki i 

nie ustalać maksymalnych stawek.   

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta odpowiedziała na pytanie zadane przez radnego Bogdana 

Bezdzieckiego odnośnie liczby pracowników zarabiających najniższą krajową. Jeśli chodzi o 

pracowników administracyjnych z pominięciem nauczycieli to na 1528 osób, 1030 dotyczy 

kwestia podwyższenia płacy minimalnej. Podkreśliła, że ludzie muszą mieć motywację do 

pracy a osoby, które wykonują odpowiedzialne zadania i ciąży na nich duża 

odpowiedzialność, w tym finansowa, nie mogą zarabiać najniższej krajowej. 

Dodała, że również rozmawia z przedsiębiorcami i z tych rozmów wynika, że bardziej niż 

wzrostu podatków boją się oni wzrostu płacy minimalnej oraz roszczeń finansowych 

pozostałych pracowników ze względu na spłaszczanie wynagrodzeń.    

 

Sylwester Cimochowski poprosił o przesłanie wykazu największych planowanych 

inwestycji, na co Anna Cyran odpowiedziała, że materiał zostanie przesłany przed sesją Rady 

Miejskiej, ponieważ wciąż trwają nad nim prace. Podkreśliła, że wciąż będzie to materiał 

roboczy.  

 

Jacek Roszkowski zapytał o wpływy do budżetu miasta ze sprzedaży działek 

przeznaczonych pod budowę sklepów wielkopowierzchniowych czy osiedli.  

 

Bogdan Bezdziecki dopytał, jaka jest dynamika wzrostu podatku od nieruchomości z tytułu 

nowo powstających obiektów.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta powiedziała, że jeśli chodzi o sprzedaż nieruchomości 

miejskich to na pewno jest to ponad 2 mln zł, choć dane te zmieniają się na bieżąco.  

Jeśli chodzi o dochód z podatków powiedziała, że z szacunków wynika, że będzie to ok. 1 

mln zł w przyszłym roku.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 2 radnych 

przeciw                                       – 1 radny  

wstrzymało się od głosu             – 3 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 

nieruchomości na 2024 r. 
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– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych na 2024 r. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Bogumiła Ołów – p.o. Naczelnika Wydziału Podatków i Opłat powiedziała, że w tym 

wypadku również jest proponowana podwyżka o ok. 15% z wyjątkiem ośmiu stawek, gdzie 

ten wzrost wynosi od 15% do 19%. Jak wyjaśniła, potencjalny wzrost dochodów z tego tytułu 

szacuje się na ponad 640 tys. zł.  

 

Andrzej Turowski zapytał, czy stawka nie jest wyższa niż na terenie sąsiednich gmin.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta wyjaśniła, że stawki te w porównaniu z gminą Suwałki 

kształtują się różnie, bo jedne są trochę wyższe, drugie natomiast trochę niższe. Zaznaczyła, 

że niektórych pojazdów na terenie miasta Suwałki w ogóle nie ma, ale stawki zostały również 

podniesione zgodnie ze wskaźnikiem. Podkreśliła, że najwięcej w bazie podatkowej miasta 

jest tirów. Gros bazy stanowią również autobusy miejskie z PGK.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 3 radnych 

przeciw                                       – 1 radny  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 

środków transportowych na 2024 r. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2023 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła projekt uchwały m.in. w zakresie 

gospodarki mieszkaniowej, administracji publicznej, gospodarki nieruchomościami, oświaty, 

polityki społecznej, działu „rodzina”, gospodarki komunalnej i ochrony środowiska czy 

kultury fizycznej. Podkreśliła, że wiele z zapisów dotyczących zarówno dochodów, jak i 

wydatków ma charakter porządkujący.  

Zapowiedziała również, że zostaną przedłożone autopoprawki do projektu uchwały. Dodała, 

że w wyniku dokonanych zmian w budżecie deficyt nie uległ zmianie i pozostaje na poziomie 

ponad 45 mln zł a źródłami pokrycia jest kredyt w wysokości ponad 35 mln zł, wolne środki 
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w wysokości ponad 9 mln zł oraz spłata pożyczki udzielonej przez Miasto Suwałki w kwocie  

500 tys. zł.  

 

Jacek Roszkowski zapytał, ile wynosi fundusz pomocy Ukrainie. Jak powiedział, z danych 

wynika, że pozostało 4 zł niewykorzystanych środków na pokrycie deficytu.   

 

Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów wyjaśniła, że miasto 

otrzymuje fundusz pomocy Ukrainie na różne zadania, czyli na koszty utrzymania w hotelach, 

oświatę oraz wypłatę świadczeń dla Ukraińców. Łącznie jest to ok. 10-11 mln zł.  Jeśli chodzi 

o wspomnianą kwotę 4 zł wyjaśniła, że jest to sprawa techniczna tzn. to, co zostało 

niewykorzystane w poprzednim roku budżetowym ustawa o finansach publicznych nakazuje 

w kolejnym roku wykorzystać, jako pokrycie deficytu. Dodała, że w tym wypadku fundusz 

pomocy Ukrainie na oświatę nie został wykorzystany w ubiegłym roku właśnie w wysokości 

4 zł. Podkreśliła również, że fundusz pomocy Ukrainie będzie rozliczany jako całe zadanie. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 3 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 

2023 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów wyjaśniła, że zmiany w 

WPF obejmują zmiany z projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok 

oraz wprowadzają do wykazu przedsięwzięć kilka zadań. Dodatkowo zostaną przedstawione 

autopoprawki do WPF, które pokrótce omówiła.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2023-2041.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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Ad pkt. 11 

Wolne wnioski.  

 

Bogdan Bezdziecki przypomniał, że zgłaszał sprawę zapadliska na ulicy Północnej.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że ZDiZ bada od strony 

technicznej, jak można naprawić to zapadlisko w sposób nie generujący zbyt dużych 

wydatków, czyli bez zrywania nawierzchni itd. Podkreślił, że ZDiZ wykonuje teraz wiele 

zadań związanych z naprawą nawierzchni, aby zabezpieczyć je przed zimą i nie 

doprowadzić do jeszcze większych zniszczeń. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i wniosków.  

 

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.   

 

 

    

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


